
 

 

 

 

 

 

 

       

Referat af Klimarådsmøde 
 

Tirsdag den 25. marts 2025 kl. 13.30-16 
 Administrationscenter Slangerup, Kongensgade 18, 3550 Slangerup 

Mødelokale: Raadsalen – mødelokale SL1 – på 1. sal. 

 

Deltagere 

1. Per Seerup, DN og formand for Klimarådet 
2. Niels Eghøj Nielsen, Agrovi 

3. Bent Mariager, Grønne Nabofællesskaber 

4. Hans Chr. Kjærgaard, Jægerspris Kraftvarme 
5. Per Wulff (nyt medlem der erstatter Søren Løgstrup Hansen), Vestforbrænding 

6. Kåre M. Rasmussen, Frederikssund Erhverv 
7. Ida Nielsen, Frederikssund Klimaforening  

8. Jørgen Bech, Byråd  
9. Lau Hansen, E.On  

10. Morten Ravn, Frederikssund Gymnasium  

11. Søren Weimann, Byråd  
12. Henrik Jenvall, DN  

13. Timm Jensen, Skibby Aktive 
14. Tyge Kjær, RUC 

 

Fra administrationen:  

15. Ghita Lentz, Klimateamet 

16. Charlotte Scheel, Afdelingsleder, Plan, Erhverv og Klima 
17. Birte Norman, Klimateamet (referent) 

 

Afbud: 

1. Anne-Lise Kuhre, Byråd 

2. Hans Peder Wagner, Frederikssund Erhverv 
3. Annete Hou Adrian; Novafos  

4. Carsten Cederholm, Frederikssund Klimaforening 
5. Søren Bryde, Jægerspris Netværk 

 

1. Velkommen ved klimarådsformand ved Per Seerup  

 

2. Kommunernes samlede klimastatus  

COCITO er på trapperne med en ny rapport, hvor der gøres status på klimaarbejdet for landets 

kommuner. Rapporten kommer om en måneds tid og viser bl.a. at kommunerne er i gang med at 
implementere 272 klimatilpasningstiltag og 1200 reduktionstiltag. Thor Mortensen fra Klimaalliancen 

holdt oplæg om resultaterne i rapporten og om de barrierer som kommunerne oplever. Dette drejer 

sig hovedsageligt om finansiering, lovgivning og rammer samt samarbejder med lokale aktører.  
 

Herefter blev der sat fokus på det fælles monitoreringssystem, der er på vej og som skal hjælpe 
kommunerne til en styrket læring og tilpasning af indsatsen, opsamle og formidle relevante data til 

kommunernes eget arbejde og skabe grundlag for vidensdeling og samarbejde på tværs af 
kommuner og give en samlet status for hele landet, som grundlag for at målrette den fælles indsats.  

 

3. Recertificering af klimaplanerne 

Bjørn Henrichsen fra Klimaalliancen fortalte om den recertificering, som de kommunale 
klimahandlingsplaner står over for. DK2020-Klimaplanerne skal recertificeres/opdateres senest 5 år 



efter beslutningen af den sidste plan. DK2020-Klimaplanerne er udarbejdet efter ‘Climate Action 
Planning Framework’ (CAPF) og skal opdateres efter ny klimaplanstandard fra C40: ‘Cities Climate 

Transition Framework’ (CCTF). Frederikssund Kommune besluttede sin klimaplan den 21. juni 2023 

og den skal derfor opdateres den 21. juni 2027 (4 år) eller senest den 21. juni 2028 (5 år). De fleste 
kommuner kører med 4-års-rul. 

 

Klimaalliancen understøtter kommunerne i denne proces og i oplægget kom Bjørn ind på, hvilke krav 
der bliver stillet til recertificeringen og proceduren for det. 

 

Tid til drøftelse  

Der var mange spørgsmål til, hvordan man kan regne på de lidt mere bløde værdier. Der er brug for 
at synliggøre, hvordan man som borger kan træffe de rigtige bæredygtige valg, hvor man kan søge 

midler og viden til klimainitiativer og hvor kommunen har muligheden for at præge borgernes valg. 
Der blev drøftet om alle initiativer skal kunne beregnes. Det er vigtigt at holde fokus på det vigtigste 

og ikke forsøge at beregne på alle initiativer. Det er mest relevant ved store anlæg, f.eks. byggeri og 

vejinfrastruktur. Det er behov for at udbrede vedvarende energi a la Århusmodellen eller 
Furesømodellen – solceller på tage osv. Klimaalliancen bør hjælpe med at fjerne barriererne. 

 

4. Status på Frederikssund Kommunes klimaplan  

Frederikssund Kommunes klimaplan indeholder 72 indsatsområder, som skal sikre indfrielsen af 
målsætninger i planen. Hvert år udarbejdes en status på de indsatser, der skal være igangsat efter 

tidsplanen efter en ”trafiklysmodel”, hvor der fremdriften/manglende fremdrift beskrives. Status for 
2024 har været behandlet på udvalget for Klima, natur og energi den 11. marts 2025 og kan ses i 

dette link: https://www.frederikssund.dk/Politik/Dagsordener-og-referater/klima-natur-og-

energi/2025-03-11_08-00/referat. Ghita Lentz fra Klimateamet gav en kort status på fremdriften og 
efterfølgende var der oplæg fra nedenstående medlemmer af Klimarådet: 

 

o Per Wulf, Vestforbrænding fortalte om status for udrulning af fjernvarme, samarbejde med 
EON og fremtidige planer for CO2 fangst. 

o Hans Chr. Kjærgaard, Jægerspris Kraftvarme fortalte om status for etablering af 
varmepumper og elkedel. 

o Kåre Rasmussen, Frederikssund Erhverv fortalte om ESG-rapportering og energioptimering 
hos små og mellemstore virksomheder. 

o Bent Mariager, Grønne Nabofællesskaber fortalte om projekter med borgere, 
verdensmålsuge, skoleskove og klimahandledag. 

 

5. Evt.  

Per takker af som formand for Klimarådet. Posten som formand bliver overtaget af formandsskabet i 
DN og vil blive meldt officielt ud senere.  

 

6. Afrunding  

Tak for i dag. Tema for næste møde vil være den Grønne Trepart og det nye vandressourcecenter, 
hvor Annete Hou Adrian; Novafos vil holde oplæg.  

https://www.frederikssund.dk/Politik/Dagsordener-og-referater/klima-natur-og-energi/2025-03-11_08-00/referat
https://www.frederikssund.dk/Politik/Dagsordener-og-referater/klima-natur-og-energi/2025-03-11_08-00/referat

